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SVĚT: Loni v srpnu, kdy Talibán vpochodoval do Kábulu a převzal Afghánistán skoro bez
odporu, jsem napsal, že to by pro to impérium mohlo být smrtelnou ranou a že asi spatříme
hodně rozsáhlé přeskupení globálních aliancí a bezpečnostní architektury.

Ve své zprávě TrendCompass ze 17. září jsem napsal: „Národy, které si zachovaly určitou míru
suverenity, budou na Eurasijském kontinentu a v Africe rozervány přetahováním mezi zahnívajícím
impériem a narůstající mocí Ruska a Číny. Politické proudy upřednostňující eurasijskou alianci
budou určitě nabývat na síle.“

Ve zpětném pohledu to vnímám, že jsem tu situaci tehdy četl správně, musím ale říci, že rychlost
těch událostí mě svým tempem ohromuje. Válka na Ukrajině a krachy těch pokusů o ekonomické a
finanční údery proti Rusku zjevně mnoho z těch změn urychlily.

Ten základní konflikt lze opravdu správně označit jako střet mezi Impériem (co si říká na pravidlech
založený řád – rules-based order) a nově se vynořujícím multipolárním globálním řádem. Jak to
minulý měsíc na Davoském Světovém ekonomickém fóru (WEF) formuloval George Soros: „Svět je
čím dál více vtahován do zápasu mezi dvěma systémy vlády, které jsou v diametrálním vzájemném
protikladu…“

Ve skutečnosti jsem o tom už mnoho let přesvědčen a myslím si, že George Soros v tomto případě jen
tak neplácá nesmysly: řekl nám, co se přesně děje. Nesouhlasím téměř se vším ostatním, co kdy řekl,
ale jeho charakteristika tohoto konfliktu sedí. Je to nejspíš střet mezi dvěma vizemi: „Jeden pás,
jedna cesta“ (Čínou zosnovaná mnoha-národní iniciativa budování dopravních aj. infrastruktur,
kolem nichž se rozrůstají pásy investičních zón – BRI – označovaná také za Novou Hedvábnou
stezku) versus „Jedna banka, jeden Matrix.“

Agenda Velkého restartu WEF předjímající pro svět monolitickou centrální banku
v sovětském stylu bez žádných dalších bank, která vydává programovatelnou digitální měnu
jako jediné legální platidlo pro všechny transakce. Taková vize je na mnoha úrovních
problematická a antiutopická. Začínalo by to asi jen tím, že pro většinu z nás by asi bylo
předurčeno, že nebudou vlastnit nic a nebudou mít žádné soukromí, ale od toho počátku by
se to jen zhoršovalo. Catherine Austin-Fitts to správně řekla, že smrt by už nebyla tím
nejhorším, co by nás potkalo. Takže vůbec nepřekvapuje, že čím dál více lidí přitahuje jiný
pořádek a vidí v Eurasijské integraci atraktivnější možnost.

Zrovna včera jsem se náhodou dověděl o 14. Eurasijském ekonomickém fóru, které se letos na konci
října pořádá v italské Veroně. V tom mě překvapilo pár věcí. Tato akce se pořádá v srdci EU a NATO,
jen pár mil od jedné z pěti největších amerických vojenských základen v Evropě Camp Ederle.
Jedním z organizátorů akce je St. Petěrburské mezinárodní ekonomické fórum a k jeho partnerům
patří Gazprombank, VTB a Rosněft.

Co však shledávám jako nejpřekvapivější, je seznam sponzorů této akce, což je vlastně soupis – kdo
je kdo – italské finanční oligarchie: společnosti jako Banca Intesa San Paolo, pojistný gigant Generali
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a Coeclerici. (U Generali stojí za pozornost vazby na naši PPF podivně zesnulého českého miliardáře
Kellnera.) Vypadá to, že i ta nejvyšší úroveň bankéřů čte ten nápis na zdi a došlo jim, že architekti
Velkého restartu plánovali to Znovuvybudování světa jako lepšího bez nich. Když už nevidí žádnou
budoucnost pro Impérium, tak pochopitelně zvažují, jaké mají možnosti.

Jejich spolupráce se St. Petěrburským mezinárodním ekonomickým fórem a účast v procesu
Eurasijské integrace ukazuje, že rozrůzňují portfolia svých sázek a usilují o to, aby si vydobyli své
místo pod vycházejícím Eurasijským sluncem. Když i takoví už skáčou z lodi, tak to bude uhasínání
světla ohně, který zapálili velekněží z Davosu.

Skutečnost, že semena spolupráce a dialogu se už vysazují, stvrzuje, že můžeme očekávat
dalekosáhlé změny v řádu věcí, na který jsme si zvykli v časech po Druhé světové válce. Rovněž to
slibuje další turbulence na finančních a komoditních trzích. Žijeme v opravdu zajímavých časech.
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